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§ 1 Studiebesök Skyttegillet 

Sammanfattning 

Sammanträdet inleds med ett studiebesök på vård- och omsorgsboendet Skyttegillet på 
Stormyravägen i Hudiksvall. 
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§ 2 Upprop och val av justerare 

Sammanfattning 

Anita Bergkvist utses till justerare. 
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§ 3 Kommunens bokslut 

Sammanfattning 

Ekonomichef Kent Lundquist informerar om att kommunen omsätter tre och en halv 
miljarder kronor varje år. Dessa pengar används till: 
 
• Utbildning och förskola 28 % 
• Omsorg äldre och funktionsnedsatta 30 % 
• Individ- och familjeomsorg 5 % 
• Fritid och kultur 3 % 
• Infrastruktur, skydd m.m. 5 % 
• Arbetsmarknadsåtgärder 2 % 
• VA renhållning m.m. 4 % 
• Politisk verksamhet 1 % 
• Centrala stödfunktioner 1 % 
• Pensioner 2 % 
• Investeringar 13 % 
• Lokaler 6 % 
 
Kent Lundquist presenterar kommunens resultat 2023, som blev ett överskott på 35,7 
miljoner kronor. 
 
Presentationen biläggs protokollet. 
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Sammanträdesdatum 
2024-02-19 
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§ 4 Fortsatt samtal om omställning inom social- och 
omsorgsförvaltningen 

Sammanfattning 

Verksamhetschef för äldreomsorgen Elin Ljung informerar om omstruktureringen 
inom äldreomsorgen. Beslut ska fattas av social- och omsorgsnämnden den 15 mars. 

Förvaltningen har haft medborgardialoger i januari i Delsbo och Hudiksvall där det 
framkom att många är mån av självbestämmande, viktigt att få utforma insatser själv. 
Många frågor om handläggningen av bedömningen av behov och mycket oro över 
vilka hus som är aktuella för stängning av platser. Hur påverkar det landsbygden? 

Ordförande tipsar om att googla på ”Bovieran”, ett boendekoncept. 

Gävle – en äldrevänlig kommun. Handlar om att arbeta på ett strukturerat sätt att få in 
de äldres tankar.  

Ordförande ber Henrik Berglund Persson att till nästa sammanträde ta reda på mer om 
äldrevänlig kommun och hur man kan jobba med det. 

Elin kommer fortsättningsvis och rapporterar om omställningen inom social- och 
omsorgsförvaltningen. 
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§ 5 Revidering reglemente 

Sammanfattning 

Ett förslag på reviderat reglemente för Pensionärsrådet är utarbetat.  

Pensionärsrådet diskuterar hur man ska få till stånd ett kunskapsutbyte med möjlighet 
till diskussioner och att lämna synpunkter. Vilken typ av frågor ska diskuteras i 
Pensionärsrådet?  

Innan beslut om revidering av reglementet ska man diskutera mer i 
pensionärsorganisationerna. Ärendet tas upp på nästa möte. 

  

  

Pensionärsrådets protokoll 2024-02-19
(Signerat, SHA-256 2C50F13DAB4202AF41B261433D79066A0E89C0DEED2576CF249DA5A1ECC7E13D)

Sida 7 av 10



  

 Protokoll 8 (8) 

Sammanträdesdatum 
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§ 6 Matabonnemang för äldre 

Sammanfattning 

Kunder inom hemtjänst erbjuds idag matdistribution där kostnaden debiteras per 
matlåda. Kund som beviljats insatsen matdistribution anses inte själv ha möjlighet att 
tillgodose sitt näringsbehov. Kunden avgör idag, efter att ha fått insatsen beviljad, hur 
många matlådor den vill beställa varje månad. 
 
Registrering av matlådor innebär en tidskrävande administration eftersom dessa 
registreras manuellt per kund utifrån listor varje månad. Vid matabonnemang beräknas 
en tidsbesparing motsvarande två arbetsdagar per månad för manuell registrering av 
matlådor. Därutöver minimeras risken för felaktiga fakturor som tidigare inneburit 
tidskrävande administrativt arbete i form av korrigeringar. 
 
Ett matabonnemang minimerar det administrativa arbetet eftersom kunden varje 
månad har en fast kostnad för sitt abonnemang. När kunden beviljas matdistribution 
bestäms abonnemangstyp utifrån behov vilket innebär att avgiften följer med den 
beviljade insatsen utan extra handpåläggning. Kunder med behov av matdistribution 
får samma kostnad för varje matlåda vid ett matabonnemang som vid debitering per 
matlåda. 
 
Social- och omsorgsnämndens förslag är att kommunfullmäktige beslutar: 
 
att införa matabonnemang för matdistribution inom hemtjänst från och med den 1 
april 2024, 
 
att anta presenterat förslag om beräkning av taxa för matabonnemang, samt 
 
att social- och omsorgsnämnden får besluta om ändringar i matabonnemangens 
karaktär. 
 
Respektive pensionärsförening kan lämna synpunkter över förslaget till Moa 
Bäckström senast den 27 februari. 
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§ 1 Studiebesök Skyttegillet 


Sammanfattning 


Sammanträdet inleds med ett studiebesök på vård- och omsorgsboendet Skyttegillet på 
Stormyravägen i Hudiksvall. 
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Sammanträdesdatum 
2024-02-19 


Pensionärsrådet 


 
 


 


 


   
  


§ 2 Upprop och val av justerare 


Sammanfattning 


Anita Bergkvist utses till justerare. 
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Sammanträdesdatum 
2024-02-19 


Pensionärsrådet 


 
 


 


 


   
  


§ 3 Kommunens bokslut 


Sammanfattning 


Ekonomichef Kent Lundquist informerar om att kommunen omsätter tre och en halv 
miljarder kronor varje år. Dessa pengar används till: 
 
• Utbildning och förskola 28 % 
• Omsorg äldre och funktionsnedsatta 30 % 
• Individ- och familjeomsorg 5 % 
• Fritid och kultur 3 % 
• Infrastruktur, skydd m.m. 5 % 
• Arbetsmarknadsåtgärder 2 % 
• VA renhållning m.m. 4 % 
• Politisk verksamhet 1 % 
• Centrala stödfunktioner 1 % 
• Pensioner 2 % 
• Investeringar 13 % 
• Lokaler 6 % 
 
Kent Lundquist presenterar kommunens resultat 2023, som blev ett överskott på 35,7 
miljoner kronor. 
 
Presentationen biläggs protokollet. 
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§ 4 Fortsatt samtal om omställning inom social- och 
omsorgsförvaltningen 


Sammanfattning 


Verksamhetschef för äldreomsorgen Elin Ljung informerar om omstruktureringen 
inom äldreomsorgen. Beslut ska fattas av social- och omsorgsnämnden den 15 mars. 


Förvaltningen har haft medborgardialoger i januari i Delsbo och Hudiksvall där det 
framkom att många är mån av självbestämmande, viktigt att få utforma insatser själv. 
Många frågor om handläggningen av bedömningen av behov och mycket oro över 
vilka hus som är aktuella för stängning av platser. Hur påverkar det landsbygden? 


Ordförande tipsar om att googla på ”Bovieran”, ett boendekoncept. 


Gävle – en äldrevänlig kommun. Handlar om att arbeta på ett strukturerat sätt att få in 
de äldres tankar.  


Ordförande ber Henrik Berglund Persson att till nästa sammanträde ta reda på mer om 
äldrevänlig kommun och hur man kan jobba med det. 


Elin kommer fortsättningsvis och rapporterar om omställningen inom social- och 
omsorgsförvaltningen. 
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§ 5 Revidering reglemente 


Sammanfattning 


Ett förslag på reviderat reglemente för Pensionärsrådet är utarbetat.  


Pensionärsrådet diskuterar hur man ska få till stånd ett kunskapsutbyte med möjlighet 
till diskussioner och att lämna synpunkter. Vilken typ av frågor ska diskuteras i 
Pensionärsrådet?  


Innan beslut om revidering av reglementet ska man diskutera mer i 
pensionärsorganisationerna. Ärendet tas upp på nästa möte. 
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§ 6 Matabonnemang för äldre 


Sammanfattning 


Kunder inom hemtjänst erbjuds idag matdistribution där kostnaden debiteras per 
matlåda. Kund som beviljats insatsen matdistribution anses inte själv ha möjlighet att 
tillgodose sitt näringsbehov. Kunden avgör idag, efter att ha fått insatsen beviljad, hur 
många matlådor den vill beställa varje månad. 
 
Registrering av matlådor innebär en tidskrävande administration eftersom dessa 
registreras manuellt per kund utifrån listor varje månad. Vid matabonnemang beräknas 
en tidsbesparing motsvarande två arbetsdagar per månad för manuell registrering av 
matlådor. Därutöver minimeras risken för felaktiga fakturor som tidigare inneburit 
tidskrävande administrativt arbete i form av korrigeringar. 
 
Ett matabonnemang minimerar det administrativa arbetet eftersom kunden varje 
månad har en fast kostnad för sitt abonnemang. När kunden beviljas matdistribution 
bestäms abonnemangstyp utifrån behov vilket innebär att avgiften följer med den 
beviljade insatsen utan extra handpåläggning. Kunder med behov av matdistribution 
får samma kostnad för varje matlåda vid ett matabonnemang som vid debitering per 
matlåda. 
 
Social- och omsorgsnämndens förslag är att kommunfullmäktige beslutar: 
 
att införa matabonnemang för matdistribution inom hemtjänst från och med den 1 
april 2024, 
 
att anta presenterat förslag om beräkning av taxa för matabonnemang, samt 
 
att social- och omsorgsnämnden får besluta om ändringar i matabonnemangens 
karaktär. 
 
Respektive pensionärsförening kan lämna synpunkter över förslaget till Moa 
Bäckström senast den 27 februari. 
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